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Poglavar Srpske pravoslavne crkve, Wegova Svetost Patrijarh srpski G. Irinej,
posetio je bolnicu i dao blagoslov za realizaciju ideje direktora Z.C. "Toplica" dr Dra-
gana Dini}a i arhijerejskog namesnika topli~kog Lazara Bara}a, da se podigne crkva u
bolnici koja }e simboli~no biti nazvana "Hram svetih vra~i".

Patrijarha je do~ekao veliki broj zdravstvenih radnika i pacijenata koji podr`avaju
postojawe pravoslavne crkve u bolni~kom krugu i smatraju da je ona od velikog zna~aja,
kako za osobqe tako i za pacijente i wihovu rodbinu, koji }e osim le~ewa dobiti i
starawe za svoje duhovno zdravqe. Crkva }e biti gra|ena od dobrovoqnih priloga radnih
organizacija i vernika.

(op{irnije na strani 2 i 3)

BLAGOSLOV PATRIJARHA
ZA IZGRADWU CRKVE U BOLNICI

G r a d P r o k u p q e d o b i j a d r u g u c r k v u
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KAMEN TEMEQAC ZA
CRKVU U BOLNICI

Po blagoslovu Wegove Svetosti
Patrijarha srpskog G. Irineja, otpo~ela je
gradwa crkve u krugu bolnice posve}ene
svetim Vra~ima. Izgradwom crkve zna~ajno
}e biti unapre|ena briga o duhovnom
zdravqu pacijenata, ali }e verske potrebe
mo}i da ostvare i rodbina, zdravstveni
radnici, me{tani naseqa Gari}, kao i
mnogi Prokup~ani koji slave svece Kozmu i
Damjana.

Izgradwa crkve sv. Vra~i se finansira
iskqu~ivo dobrovoqnim prilozima.

“

".

“

”, istakao je dr Dragan Dini},

direktor Zdravstevnog centra
“

”, rekao je La-
zar Bara}, arhijerejski namesnik topli~ki.

Priloge za izgradwu crkve mo`ete
uplatiti na slede}i ra~un: 840 – 234667 – 56
poziv na broj C – 100
Svrha uplate: za izgradwu crkve sv. Vra~i u
bolnici
Primalac: Z.C. Toplica Prokupqe
Rangirawe donatora:

- KTITOR vi{e od 300.000,00 dinara
- ZADU@BINAR – do 300.000,00 dinara
- VELIKI DOBROTVOR – do 100.000,00
dinara
- DOBROTVOR – do 50.000,00 dinara
- UTEMEQIVA^ – do 20.000,00 dinara
- PRILO@NICI – lice koje u~ini i
najmawi prilog, do 5.000,00 dinara

Donatori – PRILO@NICI bi}e upi-
sani u kwigu priloga i dobi}e odgovaraju}e
zahvalnice i plakete.

Donatori – KTITOR, ZADU@BINAR,
VELIKI DOBROTVOR, DOBROTVOR i
UTEMEQIVA^ bi}e upisani na posebnim
tablama postavqenim na vidnom mestu u
crkvi i dobi}e odgovaraju}e zahvalnice i
plakete.

Iznosom donacije smatra}e se goto-
vinske uplate ili vrednosti roba, mate-
rijala ili usluga. Sve uplate donatora u
svim fazama gradwe crkve bi}e uredno evi-
dentirane, dok }e se ukupna vrednost do-
nacije kao i rang donatora utvrditi po za-
vr{etku crkve.

Ova svetiwa je zna~ajna ne samo za bo-
lnicu, ve} i za dobar deo grada, posebno na-
seqe Gari} koje je jedno od najve}ih u Pro-
kupqu

Kada smo pokrenuli inicijativu za
izgradwu crkve, na{ ciq je bio da vernici-
ma koji su na{i pacijenti poklonimo sve-
to mesto. S obzirom da je ovo druga crkva u
Prokupqu, sada je weno zna~ewe pre{lo o-
kvire na{e institucije i postaje op{te
dobro.

Prokupqe }e, nakon ~ak 12 vekova, do-
biti novu crkvu. U Prokupqu sada postoji
samo crkva Svetog Prokopija, izgra|ena
krajem 9. veka. U woj je sahrawen svetac po
kojem je crkva dobila ime i to je jedna od
najstarijih crkava u Srbiji

Poziv za donaciju



Patrijarh je u Prokupqu posledwi put bio 1934. godine. Patrijarh Varnava je tada zajedno sa
kraqem Aleksandrom otkrio spomenik u centru grada.

Nakon vi{e od sedam decenija bili smo svedoci istorijskog doga|aja za bolnicu, koju je na
Prokopov dan leta Gospodweg 2011. posetio Wegova Svetost Patrijarh srpski G. Irinej.

Patrijarh je obi{ao bolnicu, a posebno emotivni susreti bili su sa pacijentima na onkologiji
i majkama sa novoro|enom decom u porodil{tu.
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Vi{e od dve godine uz stru~nu pomo}
Istorijskog arhiva Toplice vr{ilo se
pregledavawe i selekcija arhivske gra|e,
sa ciqem da se ustanova rastereti bez-
vrednog materijala a da se vredna arhivska
gra|a ~uva na propisan na~in.

U skladu sa pravilnikom o kancela-
rijskom i arhivskom poslovawu koji je po-
tpuno uskla|en sa zakonskom regulativom
iz ove oblasti, Arhiv Zdravstvenog centra
je sredio i evidentirao ukupno 879 du`nih
metara registraturskog materijala.

Okon~awem ovog vrednog i zna~ajnog
posla, prokupa~ka bolnica spada u red
retkih ustanova u Srbiji koja ima ko-
mpletno sre|enu arhivsku gra|u na pro-
pisan na~in.

U priru~noj arhivi (tj. slu`bama i
pisarnici) gra|a se ~uva najvi{e dve godi-
ne, starija gra|a se predaje i odla`e u arhi-
vski depo. U arhivskom depou ~uva se regi-
straturski material u sre|enom i bezbe-

dnom stawu. Arhivskom gra|om u depou,
rukuje, stru~no odr`ava i vr{i wihovu
neposrednu za{titu arhivski radnik.

U okviru arhivskog poslovawa vodi se
"Arhivska kwiga" kao op{ti inventarni
pregled celokupnog registraturskog
materijala nastalog u radu Bolnice.

Prema potrebi, arhivski predmeti se
izdaju na privremeno kori{}ewe slu`bama
na revers.

PRAVILA ARHIVIRAWA
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OKON^AN JEDAN OD
NAJVE]IH POSLOVA U BOLNICI

Najstarija dokumentacija je Spisak
{tambiqa i pe~ata iz 1959. godine i
Protokol umrlih iz 1968.godine. S
obzirom da bolnica postoji od 1929.
godine, nikakvih dokumenata nema iz
perioda prvih 30 godina wenog
postojawa, {to je samo po sebi dokaz
velike {tete koja mo`e da nastane
usled neorganizovanog pona{awa sa
arhivskom gra|om.
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FORMIRANA KOMISIJA
ZA BOLNI^KE INFEKCIJE

Direktor Zdravstvenog centra ''Toplica'' Pro-
kupqe je dana 18.08.2011. godine doneo Pravilnik o
uslovima i merama za spre~avawe, rano otkrivawe
i suzbijawe bolni~kih infekcija.

Ovim Pravilnikom su propisane mere za
za{titu od nastanka i {irewa zaraze unutar
Zdravstvenog centra ''Toplica'' Prokupqe kao i
na~in sprovo|ewa tih mera.

Za pra}ewe sprovo|ewa mera predvi|enih
zakonskim propisima, u Zdravstvenom centru
''Toplica'' Prokupqe je obrazovana Komisija za
prevenciju, kontrolu i suzbijawe bolni~kih
infekcija koju ~ine:

1. Dr Slavica Deni} - specijalista infektolog,
Predsednik
2. Dr Svetlana Mileti} - specijalista
mikrobiolog, ~lan
3. Dr Bratislav Vasiqevi} - specijalista urolog,
~lan
4. Sne`ana Male{evi} - glavna sestra Op{te
bolnice, ~lan

Komisija obavqa poslove pripreme programa i
plana rada za spe~avawe i suzbijawe bolni~kih
infekcija i obuke zaposlenih u Zdravstvenom
centru ''Toplica'' Prokupqe, vr{i analizu stawa
bolni~kih infekcija i sanitarno - higijenskih
uslova, predla`e odgovaraju}e mere za wihovo
spre~avawe i suzbijawe.
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Slika bolnice iz 1929. godine

BOLNICI POKLONIO
@IVOTNO DELO

Dragoqub Stojanovi}, vajar iz Prokupqa, ovih
dana je u bolni~kom krugu zavr{io, kako ka`e, svoje
`ivotno delo. Vajarski rad du`ine oko 2 metra,
ura|en od stabla isu{enog tre{winog drveta.

Kad se poklope `eqa za lepim i inspiracija
umetnika, onda i bolni~ki krug mo`e biti muzej na
otvorenom. Stojanovi} je svoje vajarsko delo radio
oko {est meseci bez
ikakve nadoknade i
vrednu skulpturu do-
nirao bolnici i na-
rodu Toplice. Na ideju
je do{ao krajem pro-
{le godine, kada je
zbog bolesti le`ao u
bolnici.

-Video sam prelep
ambijent i ure|en bo-
lni~ki krug, sa puno pa-
rkova i cve}a {to nije
bilo karakteristi~no
za neki raniji period.
Umesto uobi~ajenog depresivnog sivila spoqa{wi
ambijent je plenio lepotom. U jednom delu bolni-
~kog parka, primetio sam osu{eno stablo tre-
{winog drveta. Odmah mi je sinula ideja da se od
toga mo`e uraditi prelep vajarski rad, tako da sam
jedva ~ekao da ozdravim i predlo`im direktoru
bolnice moju viziju skulpture – pri~a Stojanovi},
neobi~an umetnik i vajar iz Prokupqa.

On podse}a da je dogovor ubrzo postignut, jer je
prepoznao da osobqe bolnice ceni umetnosti, pa je

po`eleo da sam posta-
ne deo tog stvarala-
~kog tima.
– U svakom stablu po-
stoji vajarsko delo.
Na umetniku je da ga
prona|e i odbaci ono
{to ne treba. U ovom
delu sam pustio ma{ti
na voqu. Kad smo odse-
kli grane i skinuli ko-
ru sa drveta, "video"
sam kompoziciju tri
majke u pokretu, a oko-
lo wih vi{e portreta
i ikona. Tu su raspe-

vane pti~ice, simbolika medicine i sveto tro-
jstvo. Ova kompozicija je simboli~na, jer se nalazi
ispred de~jeg odeqewa - ka`e Stojanovi} i dodaje

da u bolni~kom krugu ima jo{ starih stabala koja
~ekaju da prerastu u figure i kompozicije.

Rukovodstvo bolnice se i ovim putem zahvaquje
Stojanovi}u na u~iwenom delu, koje svakako dopri-
nosi podizawu na{e duhovnosti. Imali smo oba-
vezu da skulpturu za{titimo i da joj obezbedimo ade-
kvatan ambijent a po re~ima Stojanovi}a, i bo-
lni~ki majstori, radnici gra|evinske sekcije su se
pokazali kao pravi umetnici. Ceo letwikovac je
wihovo umetni~ko delo.

Dragoqub Stojanovi}

pored svoje skulpture
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Rekonstrukcija bolnice od 2009. godine do danas

INFEKTIVNO ODEQEWE ODEQEWE NEUROLOGIJE



Iz na{e arhive

Zbog preoptere}ewa Slu`be hitne pomo}i koja
zbog obimnog sanitetskog transporta ~esto nije bi-
la u mogu}nosti da iza|e na teren radi zbriwavawa
hitnog stawa uz opravdawe “nemamo trenutno vo-
za~a sna|ite se i dovezite pacijenta sami ”,

Analiziraju}i rezultate, mo`e se zakqu~iti
da je ostvaren zadati ciq: Rastere}ewe Slu`be
hitne pomo}i, odnosno kvalitetnije prehospita-
lno zbriwavawe i transport hitnih stawa do bol-
nice sa dve ekipe u smeni.

Sa druge strane, voza~i novoformiranog bol-
ni~kog sanitetskog transporta preuzeli su na sebe
veliku obavezu obavqawa interhospitalnog pre-
voza pacijenata.

Slu`ba broji 12 voza~a, godi{we sanitetima se
pre|e preko 250.000 km i preveze se oko 1.500 paci-
jenata.

Ro|endan slu`be proslavqen je uz prigodnu ve-
~eru i dru`ewe, a ve} sutra ujutru voza~i su krenu-

li na put i nove zadatke.

1. avgu-
sta 2009. godine formirana je Slu`ba za bolni~ki
sanitetski transport.

Broj intervencija na terenu SHP gotovo je udvo-
stru~en posle formirawa Slu`be za sanitetski
transport.

Direktor Zdravstvenog centra dr Dragan
Dini}, ~estititao je na jubileju i ostvarenim rezul-
tatima i slu`bi poklonio umetni~ku sliku sa po-
svetom: “

”.

Povodom godinu dana od formirawa Slu-
`be za sanitetski transport, sa `eqom da sani-
teti budu novi, putevi bezbedni a pacijenti na vre-
me prevezeni
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FORMIRAWE SLU@BE ZA
SANITETSKI TRANSPORT
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USPE[NA GODINA RECIKLA@E
Zdravstveni centar "Toplica" je me|u prvima u

Srbiji po~eo da reciklira medicinski otpad, za-
hvaquju}i projektu "Tehni~ka podr{ka u upravq-
awu medicinskim otpadom".

Prokupa~ki zdravstveni
centar je centralno mesto za
tretman infektivnog medici-
nskog otpada u Topli~kom
okrugu. To zna~i da se kod nas
vr{i sterilizacija ove vrste
otpada iz svih zdravstvenih
ustanova u regionu, a samo pro-
{le godine najsavremenijim
tretmanom ukupno je prera|e-
no 37 tona otpada.

Prevoz od ustanova do
objekta za tretman vr{e obu-
~eni voza~i specijalnim tere-
tnim vozilom.

Ceo sistem upravqawa infektivnim medici-
nskim otpadom od selekcije, sakupqawa, steri-
lizacije, pa do mlevewa i odlagawa na deponiju je

novina u na{oj zemqi.

Koriste se autoklavi velikog kapaciteta tako
da se sav infektivni medicinski otpad tretira na
odgovaraju}i na~in. Posle sterilizacije otpad se

drobi, te je krajwi produkt
tretmana sterilna bezobli-
~na masa koja je potpuno bezo-
pasna po qude i `ivotnu sre-
dinu.

Sam postupak steriliza-
cije je potpuno automatizovan
{to otklawa mogu}nost qud-
ske gre{ke. Tako|e, postoji
evidencija svih procesa i pa-
rametara kao i dokaz da je
otpad koji izlazi iz autoklava
sterilan. To sve daje visok
nivo bezbednosti i sigurno-
sti celog procesa. Sva oprema

koju koristimo podle`e redovnim dnevnim i
nedeqnim preventivnim pregledima.
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U drugom broju predstavqamo

ODSEK NEFROLOGIJE I
DIJALIZE

Odsek za nefrologiju, prevenciju i le~ewe
povi{enog krvnog pritiska po~eo je sa radom 30.
juna 1984. godine u adaptiranom prostoru internog
odeqewa Op{te bolnice u Prokupqu. Zgrada
Internog odeqewa je najstariji bolni~ki prostor
~ija izgradwa je po~ela 1924. godine pod podkro-
viteqstvom kraqa Aleksandra

Kara|or|evi}a. Sam ovaj
podatak govori o ogromnim
prostornim, tehni~kim i svim
drugim problemima koji su
bili vezani za neophodnu
adaptaciju, kako bi se u odre-
|enom prostoru le~ili bole-
snici na hroni~nom programu
hemodijalize. Sigurno ni{ta
mawi bio je i problem zdrav-
stvenih radnika koji su `eleli
i prihvatili da u takvim uslo-
vima nastave svoje usavr{a-
vawe neophodno za le~ewe
bolesnika sa ~ijom prirodom
bolesti, uzrocima, na~inom i
komplikacijama le~ewa u svom
pretho-dnom radu nisu bili
dovoqno upoznati. Ipak, uz
entuzijazam tada mladih qudi, o-
dre|eni broj zdravstvenih
radnika je prihvatio dodatu
edukaciju u Institutu za Ne-
frologiju i hemodijalizu u
Ni{u.

Na po~etku je Odsek radio samo u jednoj smeni,
sa sedam bolesnika na hroni~nom pro gra mu
hemodijalize. Radila su tri lekara (lekar
internista i dva lekara op{te medicine), pet
medicinskih tehni~ara, tehni~ar odr`avawa
aparata i higijeni~ar. U tom periodu imali smo 6
aparata marke Travenol koji su bili bez
kontrolisane ultrafiltracije, sa acetatnim
rastvorima i bez reverzne osmoze. Za pripremu
vode kori{}eni su "omek{iva~i dekalcifika-
tori. Zbog svega navedenog radili smo tada samo
acetatnu dijalizu koja se danas zbog ne`eqenih
efekata u na{em centru ne radi. Posle ~etiri-pet
godina po~eli smo sa radom u dve smene, kada je na

hroni~nom programu hemodijalize bilo dvadeset
bolesnika. Tre}a smena je uvedena zbog velikog
broja bolesnika, a pre 3-4 godine, na`alost,
uvedena je i ~etvrta (no}na smena). Porast broja
bolesnika je posledica ranog otkrivawa i boqeg
le~ewa bubre`nih bolesnika, {to je postignuto
razvojem nefrolo{ke slu`be. Ambulanta odseka je
radila svakog dana. Bolni~ko le~ewe bubre`nih
bolesnika je bilo mogu}e uvek kada su za to
postojale potrebe. Zakazivawe za ambulantne
preglede ili bolni~ko le~ewe nije bilo.

Prekretnicu u na{em radu
predstavqa prole}e 2010. go-
dine, kad je zapo~eta adaptacija
prostora biv{e fabrike Sane-
Hammeum za potrebe novog dija-
liznog centra. To svakako ne bi
bilo mogu}e bez anga`ovawa r-
ukovode}ih qudi Zdravstvenog
Centra "Toplica" i posebno di-
rektora dr Dragana Dini}a.
Problemi otvarawa novog dija-
liznog prostora do tada nisu bi-
li iskqu~ivo materijalne pri-
rode ve}e postojalo nerazume-
vawe i nesposobnost da se re{e
problemi dijaliziranih bole-
snika. Razlog ovakvog stawa je
na`alost nepoznavawe sasvim
prirode bolesti i rizika kojim
se izla`u ne samo bolesnici,
ve}i zaposleni koji rade u

procesu le~ewa ovih bolesnika.
Trenutni broj bolesnika je oko 50, {to zavisi

od broja bolesnika koji su iz inostranstva ili iz
na{e zemqe, a zbog odmora se dijaliziraju u na{em
centru. U mogu}nosti smo da "goste", nove bo-
lesnike i one koji su ve} na programu homodijalize
odvajamo prema pozitivnosti na HBS i anti HCV
pozitivne u posebnom dijaliznom prostoru. Zahva-
quju}i takvom radu, broj pozitivnih bolesnika na
virus `utice je zna~ajno mawi.

Posedujemo i najsavremenije aparate za HD tre-
tman i novu reverznu osmozu. Trenutno su u radu 20
aparata marke i . Na
raspolagawu su nam i dva rezervna aparata.

Kao osniva~ prokupa~ke dijalize i lekar koji

je radni vek proveo na dijalizi a karijeru posv-

etio le~ewu bubre`nih bolesnika, upoznajte nas

sa istorijatom Va{e slu`be.

Kako biste predstavili

aktuelni trenutak u Odseku

dijalize?

”

I

Fressenius, Belco Hospal

Intervju sa dr Radivojem Stojanovi}em, nefrologom, {efom dijalize

Dr Radivoje Stojanovi}

nefrolog
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Otvarawem centra radimo ne samo standardnu bi-
ka rbonantnu dijalizu , hemodi jalizu sa
sekvencijskom UF ve}i hemodijafiltraciju. Za
posledwih 14 meseci uradili smo ukupno 7536
dijaliza. Uvek smo u situaciji da kada to treba
uradimo kod bolesnika i vanrednu dijalizu. U
centru radimo i dijalize kod akutne bubre`ne
slabosti razli~ite etiologije, {to je od posebnog
zna~aja zbog komplikovanosti i te`ine ovih
bolesnika. Bolesnici koji ispuwavaju zakonske
propise redovno primaju radi regulisawa anemije
eritropoetin. Le~imo i nabavqamo neophodan
matreijal u saradwi sa kolegama Klinike za
nefrologiju iz Ni{a za tri bolesnika koji su na
hroni~nom programu CAPD (kontinuirana ambu-

latorna peritonealna dijaliza). U ambulantnom
prostoru Odseka u ovoj godini za osam meseci
obavqeno je 2.385 pregleda. Ovo je posebno va`no za
prevenciju i spre~avawe brzog razvoja hroni~ne
bubre`ne slabosti. Na stawe hroni~ne bubre`ne

slabosti mo`emo uticati nizom mera kojima se
adekvatnije le~i povi{en krvni pritisak,
{e}erna bolest, infekcije mokra}nih puteva,
anemija, neke urolo{ke bolesti, kao i lo{e
`ivotne navike.

O prednostima transplantacije bubrega u
odnosu na dijalizne vidove le~ewa stalno
obave{tavamo ne samo na{e bolesnike ve}i wihovu
rodbinu. Ukoliko se u dogledno vreme formiraju
donorske bolnice, mi ve}sada imamo stru~no obu-
~ene qude koji mogu prakti~no odmah da budu
sastavni deo novooformqenih timova.

Posebno zna~ajna je adekvatna priprema bo-
lesnika za transplantaciju bubrega. U vi{e
navrata smo pohvaqeni od timova koji rade
transplantaciju za veoma dobru pripremu, odnosno
obradu bolesnika koji su potencijalni kandidati
za transplantacioni program. Od po~etka rada u
novom prostoru dijalize uspe{no su tranpla-

ntirana tri na{a bolesnika (dve su bile kadave-
ri~ne a jedna transplantacija je sa `ivog davaoca).
Sve transplantirane bolesnike zajedno sa
Klini~kim centrima pratimo zajedni~ki, u okviru
na{ih mogu}nosti. U ovom momentu je sedam
bolesnika obra|eno za transplantaciju bubrega, a
troje je u fazi obrade.

Trenutno imamo 13 predijaliznih bolesnika
koji su u fazi pripreme za hroni~ni dijalizni
program. Zato smo pribegli adaptaciji dela
prostora kako bi kapacitete u Sali za HBS
negativne bolesnike pro{irili za jo{tri
dijalizna mesta. Na ovaj na~in prevazilazi se uvek
prisutna pretwa neophodnosti uvo|ewa tre}e
smene.

Odsek raspola`e priru~nom laboratorijom za
hitno laboratorijsko pra}ewe ne samo dijali-
ziranih ve}i ambulantnih bolesnika kada je to
potrebno. Prakti~no mo`emo uraditi ne samo azo-

Poznato je da je transplantacija bubrega je-

dini na~in da se pacijenti oslobode obaveze dija-

lizirawa. Dali imate uspe{no transplantira-

ne pacijente?

Rad u dve smene je preporuka Evropskog udru-

`ewa nefrologa. Dali su kapaciteti dijalize do-

voqni za odr`avawe ovog standarda?

Prokupa~ka dijaliza ima svoju priru~nu

laboratoriju. Koji je wen zna~aj?
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tne produkte ve}i acidobazni status. Ovo omogu-
}ava adekvatno pra}ewe najbitnijih parametara
bolesnika za procenu adekvatnosti dijalize, u
krajwoj liniji ukupnu procenu zdravstvenog stawa
svih hitnih slu~ajeva sa poreme}ajem bubre`ne
funkcije. To svakako podi`e kvalitet rada i nivo
bezbednosti pacijenata.

Nemogu}e je navesti imena svih lekara koji su
zavr{ili specijalizaciju iz drugih oblasti
medicine (radiologije, infektologije, op{te
medicine, patologije, biohemije, mikrobiologije
itd.), a koji su bili deo na{eg kolektiva. Ovi
podaci su veoma zna~ajni i pokazuju da je Odsek bio
rasadnik kvalitetnih kadrova.

Za napredovawe i usavr{avawe u na{em Odseku
je uvek bilo razumevawa za sve one koji su pokazali
`equ za daqim stru~nim napredovawem. Zna~ajan
broj radova iz oblasti nefrologije, interne
medicine i drugih grana napisali su na{i radnici.

Odnos prema bolesnicima je uvek bio veoma
korektan. Problemi bolesnika su uvek bili i
problemi celokupnog osobqa pa i onda kada se nije
ticalo medicine. Dobra saradwa sa Udru`ewem
nefrolo{kih bolesnika je uvek bila od posebnog
interesa. Bez uzajamnog razumevawa i adekvatnog
le~ewa ne bih imao zadovoqstvo da na kraju ovog
intervjua ne pomenem da se u na{em centru

trenutno dijaliziraju tri bolesnika du`e od 20
godina!

Sve navedeno je ostvareno timskim radom.
Le~ewe bubre`nih bolesnika je takvo da u procesu
dijaliznog tretmana svaki radnik, po~ev{i od
higijeni~ara pa do nefrologa, ima svoj zadatak, a
time i odgovornost. Negovawe odli~ne saradwe
svih ~lanova tima je neophodno i od prvorazrednog
je zna~aja.

Na{a ustanova posebnu va`nost daje stru-

~nom usavr{avawu zaposlenih. Kakva je

situacija s tim u vezi u Va{em odseku?

Kakav je odnos zdravstvenih radnika i paci-

jenata na dijalizi?

Prostor od 50 m zamewen je novim, ada-
ptiranim prostorom od 600 m u koji je pre-
seqen odsek dijalize.

Re{avawe ovog najve}eg problema u bo-
lnici, pao je iskqu~ivo na teret Zdra-
vstvenog centra, koji je iz sopstvenih sre-
dstava napravio savremeni centar za dija-
lizu, reprezentativan za ceo jug Srbije.
Nije bilo lako istrajati u planu i realiza-
ciji projekta i pored ekonomske krize koja
je aktuelna svuda u zemqi pa i u zdravstvu.

Trebalo je puno hrabrosti, no svesni da
je re{avawe problema dijalize ustvari
ulagawe u budu}nost, investirali smo oko 6
miliona dinara. Da bi se ova sredstva obe-
zbedila {tedelo se na sve mogu}e na~ine, a
olak{avaju}a okolnost je {to su izvo|a~i
radova bili gra|evinski radnici zdra-
vstvenog centra. Iskori{}en je ve} po-
stoje}i prostor u zgradi nezavr{ene nove
bolnice, gde je sme{ten i Dom zdravqa.

2

2

Godinu dana nakon otvarawa nove dijalize
iz ugla pacijenata mogu da ka`em da je
otvarawe novog dijaliznog centra u Prokupqu
pun pogodak. Mnogo smo dobili pre svega {to
se ti~e konfora, nema
vi{e no}nih dijaliza
koje su za pacijente bile
vrlo te{ke a ono {to
mislim da je najzna-
~ajnije je boqi kvalitet
samih dijaliza. Naba-
vkom novih aparata uve-
dena je nova metoda dija-
lize – hemodijafiltra-
cija koja doprinosi uku-
pnom boqem zdravstve-
nom stawu pacijenata.
Zbog svega napred nave-
denog svima koji su doprineli otvarawu ovog
centra, a tu pre svega mislim na rukovodstvo
prokupa~ke bolnice, jo{ jednom se zahvaqujem.

Ono {to uvek moram da pomenem i da
istaknem kada je prokupa~ka dijaliza u pitawu

je profesionalna i qudska briga osobqa koju
nam pru`aju svakodnevno. @elim ovu priliku
da iskoristim da se u ime pacijenata i u svoje
li~no ime zahvalim sestrama na dijalizi, na

~elu sa glavnom sestrom
Zoricom Rado{evi}, za
mnogo strpqewa koje
imaju prema nama, jer rad
sa pacijentima koji su
svakog drugog dana po
~etiri sata na dijalizi i
na aparatu nije nimalo
lak.
Na kraju }u ponoviti re-

~enicu koju sam rekao na
otvarawu dijalize. Na
ovom odeqewu bri{u se
granice izme|u qudskog i

profesionalnog, izme|u pacijenata i medici-
nskog osobqa, pa slobodno mogu re}i da nam je
ovo druga ku}a i porodica.

Milan Krsti}, sekretar Udru`ewa

bubre`nih bolesnika "Toplica"
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Odsek za ko`ne bolesti, kao slu`ba Op{te
bolnice u Prokuplju, od 8. avgusta ove godine pru`a
svoje usluge pacijentima na novoj lokaciji - u
renoviranom i adaptiranom prostoru u krugu bolnice.
U pogledu prostora i opreme odsek raspola`e sa dve
odvojene ordinacije i salom za terapije i
intervencije.
Pored specijalisti~kih pregleda u prepodnevnoj i
popodnevnoj smeni, primenjuju se:

-krioterapija te~nim azotom
-biostimulativna laser terapija
-svetlosna terapija bioptron lampom
-elektrohirur{ke procedure elektrokauterom
-intervencije obrade i nege rana kod pro{irenih

vena, kao i povr{inskih opekotina na ko`i.
U planu je uvo|enje DERMOSKOPIJE - u radu

odseka nove dijagnosti~ke metode od izuzetnog zna~aja
u ranom otkrivanju malignih melanoma i drugih
ko`nih tumora, a za {ta postoji re{enje i odobrenje
Ministarstva za zdravlje RS.
Nabavka opreme za dermoskopiju je u toku, te se nadamo
da uskoro krene sa radom.

Tri lekara specijaliste dermatovenerologije i
pet medicinskih sestara organizovano rade u 2 smene:
od 7 do 14 i 14 do 21~, radi se i subotom.

ODSEK ZA KO@NE BOLESTI
NA NOVOJ LOKACIJI

Osniva~ i izdava~ Op{ta bolnica u Prokupqu, ul. Pasja~ka br. 2, tel: 027/324-

000, faks: 027/ 324-762 • Urednik biltena: Jelena Pantovi} -

portparol bolnice • [tampa: Prado - Prokupqe

• www.zc-prokuplje.com

FOTOGRAFIJA BROJA
Spomenik dr Aleksi Savi}u podignut u krugu bolnice decembra 2009 god.
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